
O našom Občianskom združení Nádej človeka 

V tomto roku mali obyvatelia Príboviec príležitosť oslavovať  tri výročia vyjadrené 
číslami 790, 130 a 90. Pandémia spôsobená covid-vírusom 19 zapríčinila, že sa žiadne 
hromadné podujatia nemohli uskutočňovať. A tak zostal na pripomenutie len tzv. on-line 
priestor. K uvedeným číslam treba najmä mladším a obyvateľom, ktorí sa tu nenarodili 
pripojiť vysvetlenie čo znamenajú. Prvé oznamuje, že z roku 1230 sa zachoval prvý písomný 
dokument o existencii Príboviec. Pravdou ale je, že osídlenie tohto územia ľuďmi má oveľa 
staršiu históriu, čo bolo potvrdené mnohými archeologickými výskumami. Druhé číslo 
znamená, že v r. 1890 bol v našej obci založený Dobrovoľný hasičský zbor. A to tretie 
pripomína, že vďaka športovým nadšencom bola v roku 1930 založená Telovýchovná 
jednota. Aj naše občianske združenie má také malé „polookrúhliny“, začali sme svoju 
činnosť pred 15. rokmi. Je teda vhodný čas  poohliadnuť sa nám na uplynulé obdobie. 

Pri svojom vzniku sme si dávali ako základný cieľ prispieť konkrétnymi aktivitami 
k rozvoju kultúrno-spoločenskej a duchovnej úrovne obyvateľov obcí regiónu stredného 
Turca. Postupne sme mali aj smelšie plány týkajúce sa najmä sociálnych služieb pre staršiu 
generáciu, rekvalifikačné kurzy pre nezamestnaných, podpora talentovaným deťom a mládeži, 
krátkodobé kurzy týkajúce sa napr. výchovy detí v rodine, zdravotných vedomostí 
formujúcich rozumný životný štýl, základy kybernetických vedomostí a pod. Iste to boli dosť 
smelé ciele, ktoré si vyžadujú aj náležité personálne i materiálne zabezpečenie. Dlhšie sa 
pokúšame napríklad presvedčiť kompetentných, aby sa budova bývalej Národnej školy 
v Príbovciach využila na Denný stacionár pre mobilných starších obyvateľov. Nie je 
tajomstvom, že sme už v začiatkoch nášho vzniku prišli s myšlienkou postaviť na mieste 
starého kaštieľa v parku pri Blatnickej sociálne zariadenie hospicového typu s kapacitou do 
50 klientov. Stále zdieľame názor, že takéto zariadenie pre náš región tu chýba, čo nakoniec 
potvrdili aj písomné stanoviská starostov viacerých obcí. 

Pravdou je, že sme väčšinu našich aktivít v minulom období zamerali na 
organizovanie poznávacích zájazdov do rôznych regiónov na Slovensku od Vysokých Tatier 
po Bratislavu. V každom roku to bol minimálne jeden a vždy sme sa šťastne, bez vážnych 
problémov vrátili domov. Druhou najviac opakovanou aktivitou boli návštevy divadelných 
predstavení, vystúpení domácich a zahraničných hudobných sólistov a súborov v Martine, 
Žiline a Bratislave. Už tradične každý rok organizujeme Novoročné stretnutia rodákov, 
Príbovskú literárno-hudobnú jar, Ekumenickú spomienku na zosnulých a Príbovské Vianoce.  
V sociálnej oblasti je to najmä zber šatstva, posteľnej bielizne, kuchynských potrieb 
a sanitárnych prostriedkov pre charitné zariadenie „Dobrý pastier“ v Kláštore pod Znievom. 
S využitím finančných prostriedkov zo ŽSK, Obecného úradu a vlastných sme zabezpečili 
osadenie dvoch informačných tabúľ pri obidvoch kostoloch v Príbovciach. 

V roku 2013 sme vydali v spolupráci s OÚ v Príbovciach na DVD súbor fotografií 
s krátkymi textami pod názvom: „Príbovce vo fotografii“. Sústredili sme okolo 500 fotografií 
o minulosti Príboviec, ktorých autorom bol z väčšej časti náš rodák Kazimír Rusnák. V tomto 
roku sme doplnili toto dielo o ďalších vyše 700 fotografií jednak z pozostalosti K. Rusnáka, 
ako aj rodinných albumov viacerých rodákov. Bude k dispozícii záujemcom na USB pod 
názvom „Príbovce vo fotografii 2“. 

Naše Občianske združenie má v súčasnosti vyše 50 členov a okrem financií 
z členských príspevkov každoročne sa uchádza o 2 % z odvedených daní právnických 



a fyzických osôb. Chceme všetkým doterajším darcom úprimne poďakovať a poprosiť o ich 
priazeň aj v budúcnosti. Takto získané financie sme v minulosti používali napríklad pre 
zabezpečenie poznávacích zájazdov, podporu talentovaných mladých ľudí v rámci súťaží, 
opravu organu v ev. a.v. kostole, novoročných stretnutí, podpornému fondu na pomoc 
obyvateľom zdemolovanej bytovky v Prešove, obnove kultúrnych pamiatok v našom regióne 
a pod. Touto cestou sa chceme uberať aj naďalej. 

Pokiaľ ide o rozširovanie počtu členov nášho OZ, sme otvorení každému, kto chce 
podľa svojich možností a schopností pomáhať pri realizácii našich cieľov. Potešíme sa aj 
mladším záujemcom, ktorí môžu vniesť do celkového smerovania našej činnosti nové 
myšlienky. 

Keďže sa v dohľadnej dobe asi nebudeme môcť stretávať vo väčšom počte osobne, 
chcem vám vážení členovia OZ NČ poďakovať za všetko, čo ste doposiaľ vykonali pre 
naplnenie vyššie uvedených cieľov, rovnako aj predstaviteľom miestnej samosprávy. 
K Vianočným sviatkom všetkým členom nášho OZ Nádej človeka i jeho priaznivcom želám  
pokojné prežitie v kruhu vášmu srdcu drahých, v novom roku 2021 pevné zdravie a veľa 
radosti z každého skutku vykonaného pre dobro iných. 

            Kamil Cejpek, predseda OZ NČ 

 

V Príbovciach, december 2020 


